



CALL FOR PAPERS/COLLOQUIUM FACULTY AND STUDENTS

We are pleased to announce the call for papers for the 14th Colloquium on Quebec Studies to be held at Bishop's University **on Friday, March 27 and Saturday, March 28, 2026**. The title and overarching theme of the conference is *Quebec Past and Present*. We invite researchers, academics and students from all disciplines in the humanities and social sciences to contribute to this international and multidisciplinary colloquium. We are most interested in original contributions from history, sociology, political science, public policy, linguistics, education, health, literature, art, and architecture. Paper proposals, in English and French, will be accepted from undergraduate/graduate students and faculty from all universities. We especially encourage faculty to identify and urge talented students to submit a proposal for consideration.

If you are interested in submitting a proposal, kindly send your abstract (max. 300 words) and curriculum vitae **before February 15, 2026**. Please submit your proposal as a Word document by emailing it to etrc@ubishops.ca.

All submissions will be reviewed and individuals will be contacted no later than March 1 regarding the outcome of the selection process. **There is no colloquium registration fee.**

This initiative is sponsored by Bishop's University, the Eastern Townships Resource Centre, the Institute on Québec Studies at SUNY Plattsburgh, and the Québec Ministry of International Relations and la Francophonie.

COLLOQUIUM ORGANIZERS

Christopher Kirkey, Ph.D.
Director, Center for the Study of Canada
& Institute on Quebec Studies
State University of New York Plattsburgh,
Plattsburgh, New York USA, 12901
kirkeycj@plattsburgh.edu

Etienne Domingue
Director, Eastern Townships Resource
Centre
Sherbrooke, Quebec, Canada
etrc@ubishops.ca



APPEL À COMMUNICATIONS/COLLOQUE PROFESSEUR.E.S ET ÉTUDIANT.E.S

Il nous fait plaisir de partager l'appel à communications du 14e Colloque en études québécoises qui se tiendra à l'Université Bishop's **les vendredi 27 et samedi 28 mars 2026**. Le titre et le thème général du colloque sont « Le Québec d'hier et d'aujourd'hui ». Les universitaires, soit les chercheuses, chercheurs, étudiantes, et étudiants de toutes les disciplines des sciences humaines et sociales sont invité.e.s à contribuer à ce colloque international et multidisciplinaire. Nous sommes particulièrement intéressés par les contributions originales dans les domaines de l'histoire, de la sociologie, des sciences politiques, de la linguistique, de l'éducation, de la santé, de la littérature, des arts et de l'architecture. Les propositions de communications, en anglais et en français, seront acceptées de la part des étudiantes et étudiants du premier cycle et des cycles supérieurs ainsi que des professeures et professeurs de tous les établissements d'enseignement post-secondaire. Nous encourageons tout particulièrement les professeures et professeurs à identifier et à inciter leurs étudiantes et étudiants les plus inspiré.e.s à soumettre une proposition.

Pour soumettre une proposition, veuillez envoyer votre résumé (300 mots maximum) et votre curriculum vitae **avant le 15 février 2026**. Veuillez soumettre votre proposition sous la forme d'un document Word envoyé par courriel à l'adresse etrc@ubishops.ca.

Toutes les propositions seront examinées et les personnes concernées seront contactées par rapport à l'issue du processus de sélection au plus tard le 1er mars. **Il n'y a pas de frais d'inscription au colloque.**

Cette initiative est parrainée par l'Université Bishop's, le Centre de ressources pour l'étude des Cantons-de-l'Est, l'Institut d'études québécoises de SUNY Plattsburgh et le ministère des Relations internationales et de la Francophonie du Québec.

ORGANISATION DU COLLOQUE

Christopher Kirkey
Directeur, Centre d'études canadiennes
et Institut d'études québécoises
State University of New York Plattsburgh,
Plattsburgh, New York, États-Unis, 12901
kirkeycj@plattsburgh.edu

Etienne Domingue
Directeur, Centre de ressources pour
l'étude des Cantons-de-l'Est
Sherbrooke, Québec, Canada,
etrc@ubishops.ca